
PROTOKÓŁ Nr XXI/16
SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA

z dnia 29 czerwca 2016 r.
odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 17.00.

Obecnych na Sesji – 18 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Nieobecni: radny Tomasz Baćko, radny Andrzej Jasiński, radny Bogdan Wągrowski

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził  Przewodniczący RM H. Różański. Powitał Burmistrza Miasta
(BM), kierowników Urzędu Miasta, mieszkańców oraz media.

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 16 radnych (w momencie otwarcia
Sesji  nieobecni  byli:  radna  D.  Kurnyta  i  Wiceprzewodniczący  RM  J.  Basta)  na  21
ustawowego  składu  Rady,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  RM  może  obradować
i podejmować uchwały.

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołu z XIX oraz XX Sesji Rady Miasta.

4. Informacja przedstawiciela Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej we Wrocławiu
n/t działalności jednostki i zadań prowadzonych na terenie miasta Kamienna Góra.

5. Informacja Dyrektora Centrum Kultury w Kamiennej Górze n/t bieżącej działalności i
funkcjonowania jednostki.

6. Wnioski i zapytania.
7. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
8. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy Rady Miasta między Sesjami.
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 112/1,

113/1  i 114/1, obr. nr 4).
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 118/34,

obr. nr 6).
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  (dz.  nr

484/23-24, 26-33, obr. nr 6).
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażanie zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 641/3-

8, obr. nr 6).
13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  uwag  do  projektu  zmiany  miejscowego

planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ulic  Asnyka  i  Zielonej  w
Kamiennej Górze – obszar „U”.
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14. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  Planu
Gospodarki Niskoemisyjnej na lata 2014-2020 z perspektywą do 2030 r. dla Gminy
Miejskiej  Kamienna  Góra  z  uwzględnieniem  zapisów  części  wspólnej  Planu  dla
Aglomeracji Wałbrzyskiej.

15. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe
lub  innych  nieruchomości  wykorzystywanych  na  cele  rekreacyjno-wypoczynkowe,
wykorzystywanych jedynie przez część roku.

16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia   wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

17. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
miasta Kamienna Góra.

18. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i zakresu  świadczenia  usług
w zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i zagospodarowania  tych  odpadów,  w zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami, w szczególności ilość odpadów
komunalnych  odbieranych  od  właściciela  nieruchomości,  częstotliwość  odbierania
odpadów  komunalnych  od  właściciela  nieruchomości  i sposób  świadczenia  usług
przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych.

19. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

20. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  Strefy  Płatnego
Parkowania  na  drogach  publicznych  w  Kamiennej  Górze,  ustalenia  stawek  opłat
dodatkowych za parkowanie oraz sposobu ich pobierania.

21. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu partycypacyjnego Miasta Kamienna Góra.
22. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  teksu  jednolitego  uchwały  w  sprawie

uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ulicy
J. Korczaka w Kamiennej Górze.

23. Sprawy różne.
24. Zamknięcie Sesji.

Nikt nie zgłosił uwag do przedstawionego porządku obrad. 

Na salę obrad przybyła radna D. Kurnyta (obecnych 17 radnych).

Ad.3.   Przyjęcie Protokołu z XIX oraz XX Sesji Rady Miasta

Przewodniczący  RM poinformował,  że  Protokoły  Nr  XIX/2016  i  Nr  XX/2016  były
wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do nich wniesiono uwagi
ani zastrzeżenia i  zapytał,  czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia?
Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.  4.  Informacja  przedstawiciela  Regionalnego  Zarządu  Gospodarki  Wodnej
we  Wrocławiu  n/t  działalności  jednostki  i  zadań  prowadzonych  na  terenie  miasta
Kamienna Góra

Informację w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Zarządu Zlewni w Podgórzynie
Marcin Kryrowicz, który poinformował:
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- Zarząd obejmuje zlewnię rzeki Bóbr i Nysy Łużyckiej,
-  Regionalne  Zarządy  Gospodarki  Wodnej  są  państwowymi  jednostkami  budżetowymi
utworzonymi  do  realizacji  zadań  z  zakresu  gospodarki  wodnej  i  podlegają  Prezesowi
Krajowego Zarządu, a ten z kolei podlega Ministrowi Środowiska,
-  podstawą działania  jest  ustawa z 18 lipca  2001 r.  Prawo wodne,  Rozporządzenie  Rady
Ministrów z 27 czerwca 2006 r. w sprawie przebiegu granic obszarów dorzeczy i regionów
wodnych oraz Statut nadany przez Ministra Środowiska z 26 lipca 2013 r.,
-  Zarząd  administruje  ciekami  i  urządzeniami  wodnymi  stanowiącymi  własność  Skarbu
Państwa zgodnie z Rozporządzeniem z dnia 17 grudnia 2002 r. w sprawie śródlądowych wód
powierzchniowych lub ich części stanowiących własność publiczną,
-  jednostkami  terenowymi Regionalnych Zarządów są Zarządy Zlewni  i  Nadzory Wodne;
Zarząd Zlewni w Podgórzynie ma jeden Nadzór w Zgorzelcu,
-  na  terenie  Kamiennej  Góry znajdują  się  dwa  cieki  pod Zarządem Zlewni–  rzeka  Bóbr
i  potok Zadrna – o łącznej  długości  6,2 km; nie  ma z  kolei  zbiorników ani  suchych ani
retencyjnych,
- znaczenie dla ochrony przeciwpowodziowej Kamiennej Góry ma zbiornik Bukówka oraz
dwa zbiorniki suche – Krzeszów I i Krzeszów II,
- Zarząd ma świadomość zaniedbań na podległych mu terenach oraz potrzeb wynikających
z bieżącego utrzymania, jednakże niedofinansowanie gospodarki wodnej powoduje taką a nie
inną sytuację,
-  w  ubiegłym  roku  w  Kamiennej  Górze  przeprowadzony  został  remont  zabudowy
regulacyjnej na potoku Zadrna na łączną kwotę ok. 42 tys. zł oraz bieżąca wycinka drzew
i krzewów na kwotę 2,5 tys. zł,
- w corocznym planie pojawia się udrożnienie potoku Zadrna na całej  długości oraz rzeki
Bóbr, ale do chwili obecnej nie otrzymano środków finansowych na realizację tego zadania,
-  w chwili  obecnej  tworzone jest  nowe prawo wodne,  które  ma  zacząć  obowiązywać od
1.01.2017 r. zgodnie z którym gospodarka wodna ma się samofinansować.

Radny W. Sobiechowski zapytał, kiedy będzie czyszczone koryto rzeki Zadrna (ul. Księcia
Bolka I), o czym to RZGW zapewniał w swoim piśmie?

Kierownik Zarządu odpowiedział, że w miejscu tym potrzebne jest udrożnienie i usunięcie
odsypisk, na co potrzeba ok. 200 tys. zł i których to środków na chwilę obecną nie ma (na
udrożnienie rzeki Bóbr potrzeba ok. 300 tys. zł).

Radny R. Ostrowski zapytał, czy Zarządowi Zlewni podlegają również prace melioracyjne
w zakresie oczyszczenia rowów, które przy opadach deszczu przysparzają duży problem?

Kierownik Zarządu wyjaśnił, że na terenie Kamiennej Góry piecza sprawowana jest tylko
nad  potokiem  Zadrna  i  rzeką  Bóbr,  a  rowy  podlegają  albo  właścicielowi  rowu
albo właścicielowi gruntu przez który przebiega rów.

Radny W. Sobiechowski powiedział, że rozumie brak środków, ale zarastające koryta rzek
powodują  przy  intensywnych  opadach  rozlewy  i  podtapianie  budynków  –  np.  na
ul. Legnickiej.  Podkreślił,  że straty z tego wynikające są często wyższe niż gdyby koryto
zostało udrożnione raz a porządnie.

Kierownik Zarządu odpowiedział, że jest zwolennikiem udrażniania koryt rzek w terenach
zurbanizowanych,  a  w terenach zalewowych jakim jest  ul.  Legnicka,  czy dalej  Ptaszków
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woda  wręcz  powinna  się  rozlewać,  aby  nie  powodować  zagrożenia  powodziowego  dla
miejscowości poniżej.

Radny W. Sobiechowski stwierdził, że lewa strona rzeki powinna być obniżona, aby woda
rozlewała  się  na  teren  zalewowy,  a  w chwili  obecnej  oba  brzegi  są  równe,  co  powoduje
podtapianie budynków po stronie prawej.

Kierownik Zarządu  sprostował,  że podtapiany jest jeden budynek przy ul.  Legnickiej  17
oraz pozostałe obiekty gospodarcze oraz ogródki działkowe.

Radny M. Białecki zapytał, czy w Zarządzie znany jest problem zamkniętego mostu na rzece
Bóbr łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II i do kogo on należy?

Kierownik Zarządu odpowiedział, że zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa obiekty
komunikacyjne należą do właściciela ciągu komunikacyjnego, czyli drogi. Jeżeli obiekt nie
jest właściwie utrzymywany to można to zgłosić do odpowiednich organów.

BM powiedział, że w chwili obecnej jest dwóch właścicieli drogi (od jednej strony TBS a od
drugiej  miasto).  W chwili  obecnej  trwa spór  o ten obiekt,  który rozwiąże  dopiero  wyrok
sądowy. Zapytał przedstawiciela RZGW, czy planowane zmiany w prawie wodnym przyniosą
większe  środki  finansowe  na  gospodarkę  wodną  w  państwie  i  dzięki  temu  zostaną
zrealizowane zadania (również w Kamiennej Górze) na które teraz tych środków brakuje?

Kierownik Zarządu nie odpowiedział na pytanie BM.

Radna  Z.  Kolat wyraziła  zaniepokojenie  wypowiedzią  Kierownika,  z  której  wynika,
że kosztem Kamiennej  Góry jest  przyzwolenie na zalewanie Ptaszkowa, a cierpią  na tym
głownie budynki usytuowanie po prawej stronie rzeki w kierunku Marciszowa, które przy
każdym większym deszczu są podtapiane.

Kierownik Zarządu  powiedział,  że nie przypomina sobie,  aby od 2012 r. (odkąd pracuje
w Zarządzie  Zlewni)  te  budynki  były  zalewane.  Dodał,  że  na  problem zalewania  należy
spojrzeć  globalnie  -  od  2014  r.  rozpoczęły  się  prace  nad  planami  zarządzania  ryzykiem
powodziowym i dla ochrony Kamiennej Góry i Ptaszkowa  jest w nich zaprojektowany suchy
zbiornik  przeciwpowodziowy  na  potoku  Świdnik  w  Starej  Białce.  Dla  Marciszowa
zaplanowany  jest  zbiornik  z  wykorzystaniem  istniejących  wyrobisk  w  Sędzisławiu.
Dokumentacja ma powstać w ciągu 6 lat. Duże znaczenie dla ochrony przeciwpowodziowej
całego powiatu kamiennogórskiego ma zbiornik Bukówka.

Radny  Z.  Nagórny zapytał,  kiedy  ostatnim  razem  były  gruntownie  w  powiecie
kamiennogórskim wyczyszczone koryta rzek.

Kierownik  Zarządu odpowiedział,  że  na  wysokości  kamiennogórskiego  Zalewu  rzeka
Zadrna była czyszczona przed 2008 r., a nie pamięta kiedy czyszczona była rzeka Bóbr. Na
terenie  powiatu  kamiennogórskiego,  jeleniogórskiego  i  części  wałbrzyskiego
administrowanych jest ponad 500 km cieków.

Radny  R.  Ostrowski zapytał,  czy  RZGW  jest  skłonny  do  współpracy  np.
z przedsiębiorstwami wodociągów i kanalizacji, które mogłyby oczyszczać cieki przy udziale
osób, które muszą odpracowywać np. zadłużenia.
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Kierownik  Zarządu  powiedział,  że  pytanie  powinno  być  skierowane  do  BM,
gdyż przedsiębiorstwa wodociągów są spółkami gminnymi (miejskimi). RZGW współpracuje
ściśle  z  gminami  i  część  zadań  jest  realizowanych  wspólnie,  np.  ze  Starostwem
Kamiennogórskim remontowane są mury oporowe będące częściami  wspólnymi.  W danej
gminie to władze miasta są odpowiedzialne za zarządzanie kryzysowe i od nich wychodzą
propozycje współpracy w danym zakresie.

Radny J. Chodasewicz zapytał czy jest szansa, aby zakończył się spór między inwestorem
a RZGW dotyczący zagospodarowania brzegów Zbiornika Bukówka na cele rekreacyjne?

Kierownik  Zarządu  odpowiedział,  że  jednym  z  inwestorów  jest  Gmina  Lubawka,
która opracowała dokumentację na wykonanie ścieżki rowerowej wokół Zbiornika Bukówka
z wykorzystaniem zapory czołowej i bocznej i dokumentacja jest już uzgodniona z RZGW,
a  co  więcej  wydane  jest  pozwolenie  wodno-prawne  przez  Marszałka  Województwa.
Kierownik podkreślił, że jeśli inwestor chce zainwestować to potrzeba trochę chęci z jego
strony i zaangażowania,  a radny powinien najpierw dowiedzieć się o co dokładnie chodzi
w konflikcie, a dopiero później mówić o sporze z inwestorem.

Radny  J.  Chodasewicz wyjaśnił,  że  właśnie  zna  tylko  relacje  inwestora  i  dlatego  pyta,
czy  zdaniem  RZGW  są  szanse  na  zakończenie  sporu  z  właścicielem  Dziedzińca  nad
Bukówką?

Kierownik Zarządu wyjaśnił, że właściciel obiektu od dwóch lat nie pojawił się w Zarządzie
z  jakąkolwiek  propozycją  dalszego  działania,  pomimo  tego,  iż  miał  przedstawić  plan
zagospodarowania zbiornika.

Przewodniczący RM podziękował za informację oraz udział w Sesji.

Na salę obrad przybył Wiceprzewodniczący RM J. Basta (obecnych 18 radnych).

Ad.  5.  Informacja  Dyrektora  Centrum  Kultury  w  Kamiennej  Górze  n/t  bieżącej
działalności i funkcjonowania jednostki

Informację w powyższej sprawie przedstawił Dyrektor Centrum Kultury Marek Dańczak,
który pokazując na projektorze krótkie filmy poinformował:
-  36  lat  temu  utworzono  Miejski  Dom  Kultury,  który  w  1991  r.  przekształcono
w  Kamiennogórskie  Centrum  Kultury,  następnie  w  1993  r.  w  Centrum  Kultury  Sportu
i  Rekreacji,  a  ostatecznie  w  2000  r.  w  Centrum  Kultury,  które  funkcjonuje  do  dnia
dzisiejszego,
- Centrum Kultury funkcjonuje na podstawie Statutu zatwierdzonego przez RM,
-  budżet  CK  składa  się  ze  środków  ujętych  w  uchwale  RM  (w  2015  r.  -  500  tys.  zł)
oraz dochodów własnych (w 2015 r. - 80 tys. zł – wynajem sal, sprzedaż biletów, darowizny
itp.),
- wydatki CK ponosi głównie na płace (366 tys. zł – osobowe i 56 tys. zł – bezosobowe)
oraz eksploatację budynku, a także materiały niezbędne do pracy i rekwizyty,
-  ubiegły rok obfitował  w projekty,  z  czego na  4 zostały przyznane środki  w wysokości
50 tys. zł:
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1) projekt.  „Muzeum na Kółkach” ogłoszony przez Muzeum Historii Żydów Polskich,
dzięki któremu w Kamiennej Górze mieście gościła mobilna wystawa opowiadająca
o tysiącu lat historii polskich Żydów;

2) organizacja  ferii  zimowych  i  letnich  dla  dzieci  i  młodzieży  –  środki  pozyskane
z Fundacji Banku Pekao S.A. imienia dr. Mariana Kantona;

3) projekt  „Równać  Szanse” z  Polsko-Amerykańskiej  Fundacji  Wolności  (8.500  zł),
który trwa od 31.03.2016 do 31.08.2016 i  którego celem  jest wspieranie inicjatyw
społecznych służących wyrównywaniu szans na dobry start w dorosłe życie młodzieży
z  terenów  wiejskich  i  małych  miast  (do  20  tysięcy  mieszkańców),  poprzez
podnoszenie  ich  kompetencji  i  rozwój  umiejętności  społecznych,  takich  jak  praca
w  zespole,  zdolność  pozyskiwania  wsparcia  dla  realizacji  wytyczonych  celów,
czy umiejętność planowania swoich działań;

4) program  „Lato  w  teatrze”  Instytutu  Teatralnego  im.  Zbigniewa  Raszewskiego
(37 tys. zł) realizowany ze środków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.
W projekcie, który potrwa do połowy lipca, bierze udział 40 osób oraz 8 animatorów.
Zwieńczeniem pracy dzieci i młodzieży ma być widowisko „W krainie Ducha Gór”
zaprezentowane 9 i 10 lipca br. w Centrum Kultury,

- CK wzięło udział w programie „Bardzo Młoda Kultura 2016”, gdzie animator z CK dobrać
musiał sobie do zespołu jedną osobę z oświaty i jedną osobę z organizacji pozarządowych, a
następnie  wystąpić  o  10  tys.  zł.  Udało  się  tego dokonać  i  te  trzy osoby będą  prowadzić
warsztaty dla kamiennogórskich gimnazjalistów pod hasłem „Wokół Lnu”,
- od początku istnienia funkcjonują przy CK dwie grupy sportowe: Brydż Sportowy Parami
oraz Szkółka Szachowa. Poza tym odbywają się zajęcia z Zumby, Jogi, Taekwondo, ponownie
rozpoczęła działalność Modelarnia, a dla dzieci prowadzone jest „Kółko Graniaste”,
-  w CK odbywają się zajęcia  z  gry na gitarze,  funkcjonuje Zespół  Wokalny  „Olga”,  raz
w  miesiącu  prowadzone  są  zajęcia  umuzykalniające  dla  dzieci  przedszkolnych  przez
muzyków z Filharmonii Jeleniogórskiej. Raz w miesiącu widownia zbiera się na „Koncercie
Miesiąca”,  gdzie  sala  przeobraża  się  w  kawiarenkę,  gdzie  każdy  przy  filiżance  kawy
lub herbaty może posłuchać muzyki za każdym w innym stylu,
- do stałych form należą zajęcia w Klubie Tańca Towarzyskiego „Fraszka”, a od niedawna
prowadzone są konsultacje fotograficzne przez znanego w Europie fotografa z Lubawki –
Arka Makowieckiego; ponadto prowadzone są zajęcia w pracowni plastycznej i organizowane
przeróżne wystawy,
- przy CK funkcjonują trzy teatry: „Teatr nie taki stary”, „Burza” i „Zespół Teatralny MY”,
który  w  przyszłym roku  obchodzić  będzie  ćwierćwiecze  istnienia.  Ponadto  zapraszani  są
aktorzy z teatrów z całej Polski, a raz w miesiącu przyjeżdżają aktorzy z przedstawieniami dla
dzieci w ramach akcji  „Mamo, tato teatr przyjechał”.  Na deskach CK występują również
uczniowie Gimnazjum Nr 2 z premierami swoich spektakli,
- CK posiada ponadto bogatą ofertę muzyczną – odbywają się koncerty i biesiady z piosenką.

Radna  R.  Komorowska  podziękowała  Dyrektorowi  za  zaangażowanie  i  pozyskiwanie
środków zewnętrznych.

Radny J.  Chodasewicz  zapytał,  czy w latach ubiegłych CK również pozyskiwało środki
zewnętrzne na takim poziomie jak w roku bieżącym?

Dyrektor  CK wyjaśnił,  że  aktywność  CK  w  pozyskiwaniu  środków  była  zawsze,
ale faktycznie w tym roku jest rekordowa kwota pozyskana za wnioski z 2015 r.
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Ad. 6. Wnioski i zapytania

Radny Zbigniew Nagórny:
1. Pytanie,  jak  Burmistrz  ocenia  funkcjonowanie  miejskich  placówek  oświatowych

w minionym roku szkolnym?
2. Pytanie, czy budżet przewidziany na oświatę jest wystarczający?
3. Pytanie, czy starczyło miejsc dla wszystkich dzieci w przedszkolach i żłobku?
4. Pytanie, co możemy zrobić jako samorząd, aby wspomóc działania na rzecz budowy

drogi S3 na odcinku Bolków-Lubawka?
5. Pytanie, czy sprawa ogłoszona w mediach – skarb w okolicach Kamienna Góry – jest

godna uwagi i czy będą podejmowane jakieś działania w tym temacie?
6. Pytanie, czy są jakieś nowe informacje w sprawie udostępnienia dla pieszych mostu

łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II?

Radna Regina Komorowska:
1. Pytanie, czy była przeprowadzona diagnoza stanu mienia komunalnego w Kamiennej

Górze, a jeśli tak, to jakie są jej wyniki? Czy poza budynkiem Centrum Kultury jest
szansa na remont innych kamienic w mieście?

2. Prośba, aby w budżecie na 2017 r. zabezpieczyć środki na montaż barierek nad rzeką
Bóbr przy ul. M Fornalskiej oraz wyrównanie drogi w tym miejscu.

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Prośba o ograniczenie prędkości na ul. Księcia Bolka I oraz wyznaczenie przejścia dla

pieszych na wysokości domków jednorodzinnych, gdyż wąski chodnik nie pozwala
przemierzyć tego odcina np. z wózkiem dziecięcym, a przejście bez „pasów” na drugą
stronę jest niebezpieczne.

2. Uwaga, że wyremontowane powinny zostać place wykorzystywane jako parkingi – na
Al.  Wojska  Polskiego  (przy  Sądzie  Rejonowym)  oraz  ul.  S.  Żeromskiego  (przed
byłym kinem).

3. Pytanie, na jakim etapie są prace przygotowawcze do remontu ul. Ptasiej?
4. Uwaga, że łatanie dziur na ul. Legnickiej (wzdłuż domków jednorodzinnych) nie zda

egzaminu  i  będzie  kosztowe.  Już  kiedyś  radny  wspominał,  że  płyty  betonowe,
które tam są zrobili mieszkańcy we własnym zakresie i teraz kiedy zaczyna to się psuć
należy remont wykonać w ramach budżetu gminy.

5. Prośba,  aby pracownik cmentarza dokonał  wizji  w terenie  i  wyznaczył  drzewa do
wycięcia, zwłaszcza te na skarpach, które stanowią zagrożenie.

Radny Iwona Szczerbaty:
1. Pytanie, czy rozpoczęły się już prace nad realizacją zadania ujętego w tegorocznym

budżecie  –  budowa  drogi  do  działek  przeznaczonych  na  cele  budowlane  na
ul. Krzeszowskiej, a jeśli nie to kiedy się rozpoczną?

Radna Celina Róg:
1. Pytanie, czy miasto posiada płynność finansową (niedawno radną zapewniała o tym

Skarbnik Miasta)?  Zdaniem radnej,  jeśli  taka występuje nie  powinno być sytuacji,
gdzie samorząd nie płaci drugiemu samorządowi kwoty 5 tys. zł za pewne działania
i  zaległości  przeciągają  się  do  kilku  miesięcy,  z  czym wiążą  się  również  odsetki.
Zdaniem radnej  taka  sytuacja  grozi  dyscypliną  finansową –  Burmistrz  wie  o  jaką
sprawę chodzi radnej.
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Radna Zofia Kolat:
1. Pytanie,  jakie  działania  będą  podejmowane  na  rzecz  letniego  wypoczynku  dzieci

i młodzieży na terenie miasta przez Miejską Bibliotekę Publiczną, Muzeum Tkactwa
i  Miejskie  Centrum  Kultury  Fizycznej  oraz  jak  będzie  wyglądała  kampania
informacyjna w tym zakresie?

2. Pytanie, ile dzieci weźmie udział w koloniach i półkoloniach finansowanych z budżetu
miasta?

3. Prośba, aby teren przyległy do ul. Ogrodowej oznakować jako miejsce do parkowania
tylko dla mieszkańców ul. Ogrodowej, Karola Miarki i Starej.

Radny Jan Maciaś:
1. Prośba  o  dokładny  plan  remontów,  które  w  2016  r.  będzie  przeprowadzała

Sp.  Mieszkaniowa  –  ten  dostarczony  radnym  jest  zbyt  ogólny.  Radny  chciałby
wiedzieć, które z planowanych zadań uda się na pewno zrealizować.

Radny Janusz Chodasewicz:
1. Pytanie, kiedy będzie dalszy ciąg konsultacji w sprawie Planu Rewitalizacji i czy jest

jakiś  pomysł,  aby  zaangażować  w  nie  większą  grupę  mieszkańców?  –  godziny
pierwszego spotkania były niedogodne dla pracujących.

2. Pytanie,  czy  działa  już  park  linowy  oraz  na  jaki  czas  i  na  jakich  warunkach
sporządzono umowę?

3. Pytanie, kto wygrał przetarg na odbiór odpadów komunalnych i za jaką cenę?
4. Pytanie, kiedy Burmistrz wypowie umowę użyczenia Fundacji terenu pod Zamkiem

lub  kiedy  zostanie  upubliczniony  plan  działania  w  zakresie  odbudowy  obiektu,
który miał być gotowy do końca 2014 r.?

5. Pytanie, na jaki czas i na jakich warunkach została zawarta umowa na prowadzenie
Strefy  Płatnego  Parkowania  w  mieście  i  czy  jest  jakiś  sposób  doinformowania
mieszkańców o zasadach płatności i parkowania w danych miejscach?

6. Pytanie,  czy  prawdą  jest,  że  Zarząd  Województwa  zadeklarował  przejęcie  linii
kolejowej do Okrzeszyna i do Ogorzelca – na jednej z tych linii miała powstać ścieżka
rowerowa? Pytanie,  czy mamy plan „B” i  czy w razie zmiany planów poniesiemy
jakieś koszty?

Radny Marek Białecki:
1. Prośba o montaż kamer przy ul. Spacerowej i Pl. Browarowym – w pobliżu parku.

Radna Danuta Kurnyta:
1. Pytanie, czy pracownicy sklepów w obrębie Strefy Płatnego Parkowania będą musieli

wykupywać abonament na parkowanie za ponad 100 zł?

Ad. 7. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami

BM przedstawił informację w powyższej sprawie – zał. Nr 2 do protokołu. 

W trakcie  i  po  informacji  BM  odpowiedział  na  wnioski  i  zapytania  radnych  z  punktu
„Wnioski i zapytania”, tj.:
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Radnemu Z. Nagórnemu:
- sprawa placówek oświatowych – do przedszkoli miejskich przyjęte zostały wszystkie chętne
4-latki  i  5-latki,  ale  niestety  zabrakło  miejsc  dla  3-latków;  w  pierwszych  klasach  szkół
podstawowych zamiast 10 oddziałów utworzone zostaną 3 (dwa w SP2 i jeden w SP1); mimo
tej sytuacji nie doszło do zwolnień nauczycieli,
- sprawa budowy odcinka drogi S3 – w lipcu ma być ostateczna decyzji i należy poczekać do
tego momentu; pojawiły się też informacje, że środki finansowe mają zostać przekazane na
utrzymanie dróg, a nie na ich budowę; trzeba zastanowić się na dalszym lobbowaniem tematu,
-  sprawa skarbu w podziemiach kamiennogórskich – w miejscu wskazanym w zgłoszeniu
faktycznie  znajdują  się  jakieś  wolne  przestrzenie,  ale  mogą  to  być  jedynie  dalsze  ciągi
podziemnych korytarzy;  aby zbadać teren musimy uzyskać wszystkie  zezwolenia prawne,
ponieważ  teren  nie  jest  w  całości  nasz  –  część  należy  nawet  do  osoby  prawnej  –
a i konserwator zabytków postawił pewne warunki do spełnienia.  Po zebraniu wszystkich
dokumentów zostaną zaproszone media na konferencję  i  może Kamienna Góra w ślad za
Wałbrzychem też będzie miała swoje „5 minut”,
- sprawa mostu łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II – skierowano pozew do
sądu o nakaz rozebrania przez TBS przeszkody oraz udostępnienia przejścia dla mieszkańców
miasta przez most łączący ul. Spacerową z centrum handlowym. Przed tym jednak odbyło się
spotkanie z przedstawicielami TBS w celu wypracowania porozumienia, ale żądania stawiane
przez przedstawicieli spółki są nie do przyjęcia.

Radnej R. Komorowskiej:
- sprawa diagnozy stanu mienia komunalnego – odbywa się wiele spotkań związanych z LPR-
em; szybkie tempo w tym temacie wynika z tego,  że wytyczne i  założenia otrzymaliśmy
dopiero  wiosną,  a  za  dwa  miesiące  musimy  składać  pierwsze  wnioski;  jeśli  ktoś  jest
zainteresowany to szczegółowe informacje można uzyskać w Wydziale ZIF UM,
-  sprawa montażu barierek nad rzeką Bóbr – barierki faktycznie trzeba zamontować i jak
tylko znajdą się środki to zadanie zostanie wykonane,

Radnemu W. Sobiechowskiemu:
-  sprawa ograniczenia prędkości i wyznaczenia przejścia dla pieszych na ul. Ks. Bolka I –
będzie robiony przegląd tej ulicy i wady zostaną usunięte w ramach gwarancji; niestety była
to inwestycja, którą trzeba było wykonać za ściśle określone środki i w ściśle określonym
czasie  –  stąd  remont  był  robiony  w  szybkim  tempie  i  nie  zawsze  przy  sprzyjających
warunkach pogodowych,
- sprawa remontu parkingów – jest duży nacisk społeczny na remont parkingu przed Sądem
Rejonowym i podjęte zostały już kroki w tym temacie; pierwsze środki, które miasto otrzyma
z płatnego parkowania zostaną przekazane na ten cel; z kolei parking przed byłym kinem
będzie robiony w ramach inwestycji unijnej na ul. S. Żeromskiego i Słowiańskiej,
-  sprawa remontu ul. Ptasiej – w chwili obecnej składany jest wniosek na remont tej ulicy,
a poza tym będą wykonywane prace bieżące na ulicy oraz w dwóch budynkach,
- sprawa ul. Legnickiej – temat przyjęty do wiadomości,
- sprawa wycinki drzew na cmentarzu – drzewa będą wycinane i są zabezpieczone środki na
ten cel.

Radnej I. Szczerbaty:
- sprawa budowy drogi do działek przy ul.  Krzeszowskiej – temat został trochę odłożony
w czasie, ponieważ podjęte zostały prace dla udostępnienia działek poniżej ul. Krzeszowskiej;
miasto ma opracować dokumentację razem ze Spółdzielnią Mieszkaniową i udrożnić teren,
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aby w działki można było wjechać; prace zarówno poniżej jak i powyżej ul. Krzeszowskiej są
ze sobą łączone i w najbliższym czasie będzie widać ich efekty.

Radnej C. Róg:
- sprawa zaległości w płatnościach – temat przyjęty do wiadomości.

Radnej Z. Kolat:
-  sprawa letniego wypoczynku – kolonie niebawem się zaczną, Centrum Kultury ma bogatą
ofertę, a MCKF zwiększy dostępność do obiektów sportowych; nieznana dla BM jest oferta
Muzeum Tkactwa i Miejskiej Biblioteki Publicznej,
-  sprawa  ilości  dzieci  biorących  udział  w  letnim  wypoczynku –  dokładne  dane  zostaną
przekazane - będzie to kilkadziesiąt dzieci,
-  sprawa znaku parkowania dla mieszkańców na ul. Ogrodowej – radna złożyła również na
piśmie ten wniosek i będzie on dyskutowany.

Radnemu J. Maciasiowi:
- sprawa planu remontów ze Sp. Mieszkaniowej – był dany plan ogólny, a obecnie zaczyna on
być bardziej uszczegóławiany; część zadań narzuci PINB, a przy części potrzebna jest wola
wspólnoty na remont.

Radnemu J. Chodasewiczowi:
-  sprawa  rewitalizacji –  prace  cały  czas  trwają;  pracownicy  Wydziału  ZIF  udzielają
szczegółowych informacji,
-  sprawa parku linowego – park jeszcze nie działa;  nowy operator stwierdził,  że niektóre
sprzęty trzeba wymienić, inne odnowić dla bezpieczeństwa użytkowników,
- sprawa przetargu na odbiór odpadów – nie został on jeszcze rozstrzygnięty;
- sprawa Zamku – umowa zostanie prawdopodobnie wypowiedziana, ale Zamek nie jest teraz
najważniejszą sprawą; pojawiają się też inne pomysły w tym temacie,
- sprawa Strefy Płatnego Parkowania – wszelkich informacji w tym temacie udzieli Wydział
IOŚ;  był  położony  duży  nacisk  na  kampanię  informacyjną,  ale  dopiero  jak  to  zacznie
funkcjonować to się okaże z czym są największe problemy,
-  sprawa linii  kolejowej  do Okrzeszyna – faktycznie pojawił się problem w tym temacie,
ponieważ UMWD stanął na stanowisku, że w przyszłości może uruchomią linię kolejową
Kamienna Góra – Krzeszów – Okrzeszyn, a tam ma biec ścieżka rowerowa; musimy być
przygotowani również na inne warianty działania.

Radnemu M. Białeckiemu:
- sprawa montażu kamer na ul Spacerowej i Pl. Browarowym – temat przyjęty do wiadomości
i rozważenia.

Radnej D. Kurnycie:
-  sprawa  Strefy  Płatnego  Parkowania –  będziemy  systematycznie  rozpowszechniać  te
informacje.

BM dodał,  że  gdyby Ktoś  chciał  bardziej  szczegółowej  odpowiedzi  od  tej  udzielonej  to
można osobiście kontaktować się z Nim.

Radna Z.  Kolat  poprosiła  o wskazanie (jeśli  to  możliwe),  jakie  żądania ma Prezes  TBS
wobec miasta w zamian za udostępnienie mostu?
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BM odpowiedział,  że sprawa dotyczy pieniędzy publicznych, a zatem nie obowiązuje Go
tajemnica rozmów i wyjaśnił, że TBS chce od miasta kwotę, o którą dawniej występował do
miasta  (1  mln  zł)  i  w zamian  za  to  rozważy możliwość  oddania  miastu  drogi,  na  której
znajduje się most. Radni już dawniej wyrazili sprzeciw wobec tej propozycji i BM realizuje
ich wolę, a zatem nie zgada się na przekazanie środków pieniężnych. Sprawa przynależności
drogi i mostu w chwili obecnej jest w sądzie.

Radny J. Bruździak odniósł się do informacji BM i sprostował, że na skutek porozumienia
zawartego między miastem a powiatem, które zmniejszyło liczbę oddziałów w Gimnazjum
Nr 2 zwolnionych w tym roku zostało dwóch nauczycieli.

BM wyjaśnił, że mówiąc o braku zwolnień miał na myśli szkoły podstawowe, które borykały
się z pozostaniem sześciolatków w przedszkolach.

Radna R. Komorowska zapytała, kiedy rozebrane zostaną fundamenty i uprzątnięta działka
po byłym hotelu „Len”?

BM odpowiedział, że na chwilę obecną nie wie, kiedy to nastąpi.

Ad. 8. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady Miasta między Sesjami

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM J. Basta – zał. Nr 3
do protokołu.

Ad. 9.    Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr
112/1, 113/1  i 114/1, obr. nr 4)

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawił  Kierownik Wydziału Mienia Andrzej
Wolny.

Radny  J.  Chodasewicz zapytał,  czy  działki  wymienione  w  projekcie  uchwały  to  te,  na
których w chwili obecnej firma SOPP buduje nowy zakład?

Kierownik Wydziału odpowiedział, że chodzi o działki powyżej tego terenu.

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  projektu  uchwały  w  związku  z  czym
Przewodniczący  RM zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  RM  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj. przy 18 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXI/127/16 w sprawie wyrażenia
zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 4 do protokołu.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr
118/34, obr. nr 6)

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawił  Kierownik Wydziału Mienia Andrzej
Wolny.
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Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj.  przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXI/128/16 w sprawie  wyrażenia zgody na
zbycie nieruchomości – zał. Nr 5 do protokołu.

Ad.  11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości
(dz. nr 484/23-24, 26-33, obr. nr 6)

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawił  Kierownik Wydziału Mienia Andrzej
Wolny.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj.  przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXI/129/16 w sprawie  wyrażenia zgody na
zbycie nieruchomości – zał. Nr 6 do protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażanie zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr
641/3-8, obr. nr 6)

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawił  Kierownik Wydziału Mienia Andrzej
Wolny.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,  w
związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj.  przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXI/130/16 w sprawie  wyrażenia zgody na
zbycie nieruchomości – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia uwag do projektu zmiany miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Asnyka i Zielonej w Kamiennej
Górze – obszar „U”

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił  Zastępca Kierownik Wydziału Mienia
Andrzej Omachel.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj. przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXI/131/16 w sprawie  rozpatrzenia uwag do
projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Asnyka
i Zielonej w Kamiennej Górze– zał. Nr 8 do protokołu.
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Ad. 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu
Gospodarki  Niskoemisyjnej  na  lata  2014-2020  z  perspektywą do  2030  r.  dla  Gminy
Miejskiej  Kamienna  Góra  z  uwzględnieniem  zapisów  części  wspólnej  Planu  dla
Aglomeracji Wałbrzyskiej

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Kierownik  Wydziału  Zamówień
Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych Dariusz Adamczyk.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj. przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXI/132/16 w sprawie  przyjęcia do realizacji
Planu Gospodarki Niskoemisyjnej na lata 2014-2020 z perspektywą do 2030 r. dla Gminy
Miejskiej Kamienna Góra z uwzględnieniem zapisów części wspólnej Planu dla Aglomeracji
Wałbrzyskiej – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.  15.  Podjęcie  uchwały    w  sprawie   ustalenia  ryczałtowej  stawki  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości,  na których znajdują się
domki  letniskowe lub innych nieruchomości  wykorzystywanych na cele  rekreacyjno-
wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawiła  Kierownik Wydziału Infrastruktury
Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,  w
związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj. przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXI/133/16 w sprawie  ustalenia ryczałtowej
stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  dla  nieruchomości,  na  których
znajdują  się  domki  letniskowe  lub  innych  nieruchomości  wykorzystywanych  na  cele
rekreacyjno-wypoczynkowe,  wykorzystywanych jedynie  przez  część  roku–  zał.  Nr 10 do
protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały   w sprawie określenia  wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawiła  Kierownik Wydziału Infrastruktury
Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,  w
związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj.  przy  18  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXI/134/16 w  sprawie  określenia  wzoru
deklaracji  o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi–  zał.  Nr 11 do
protokołu.
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Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i     porządku na
terenie miasta Kamienna Góra

Projekt uchwały z autopoprawką w powyższej sprawie przedstawiła  Kierownik Wydziału
Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,  w
związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj. przy 18 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXI/135/16 w sprawie Regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie miasta Kamienna Góra– zał. Nr 12 do protokołu.

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i     zakresu świadczenia usług
w     zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i     zagospodarowania  tych  odpadów,  w     zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami,  w     szczególności  ilość  odpadów
komunalnych  odbieranych  od  właściciela  nieruchomości,  częstotliwość  odbierania
odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i     sposób świadczenia usług przez
punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawiła  Kierownik Wydziału Infrastruktury
Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.

Radny J. Jarosz poprosił o doprecyzowanie zapisu w § 5 ust. 2 pkt 4, który brzmi „odpis
właściciela nieruchomości”.

Kierownik Wydziału wyjaśniła, że zapis powinien brzmieć „opis właściciela nieruchomości”
i literówka zostanie poprawiona przed wydrukowaniem uchwały.

Radny J. Bruździak poprosił o wyjaśnienie słowa „opis”, które występuje w tym przypadku.

Kierownik Wydziału powiedziała, że np. zgłoszenia mogła dokonywać osoba trzecia i w tym
miejscu można to opisać. To są przyjęte wzory.

Przewodniczący RM zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały, ale w tym samym
czasie  Kierownik  Wydziału  powiedziała,  że  zapis  powinien  brzmieć  „podpis właściciela
nieruchomości”.

Radny J. Bruździak poprosił o powtórzenie głosowania, ponieważ słowo „odpis” nie jest
równoznaczne ze słowem „podpis” i nie można uznać tego za omyłkę pisarską.

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  projektu  uchwały  w  związku  z  czym
Przewodniczący  RM zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  RM  Kamienna  Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  18  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXI/136/16 w  sprawie
szczegółowego  sposobu  i zakresu  świadczenia  usług  w zakresie  odbierania  odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za
uiszczoną  przez  właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami,
w szczególności  ilość  odpadów  komunalnych  odbieranych  od  właściciela  nieruchomości,
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częstotliwość  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właściciela  nieruchomości  i sposób
świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych – zał. Nr 13
do protokołu.

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawiła  Kierownik Wydziału Infrastruktury
Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie,
tj. przy 18 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXI/137/16 w sprawie terminu, częstotliwości
i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi–  zał.  Nr  14 do
protokołu.

Ad.  20.  Podjęcie  uchwały    zmieniającej  uchwałę  w sprawie  ustalenia  Strefy  Płatnego
Parkowania  na  drogach  publicznych  w  Kamiennej  Górze,  ustalenia  stawek  opłat
dodatkowych za parkowanie oraz sposobu ich pobierania

Projekt uchwały w powyższej  sprawie przedstawiła  Kierownik Wydziału Infrastruktury
Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.

Radna C. Róg zapytała, czy ta zmiana, czyli brak możliwości pobierania opłat za parkowanie
w soboty, będzie miała wpływ na zawartą z operatorem strefy umowę?

Kierownik  Wydziału odpowiedziała,  że  operator  przyjął  do  wiadomości  tą  zmianę  i  od
1.01.2016 r. musi się dostosować do obowiązujących przepisów. Powyższe nie ma wpływu na
zawartą umowę.

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  projektu  uchwały  w  związku  z  czym
Przewodniczący  RM zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  RM  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj. przy 18 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXI/138/16 zmieniającą uchwałę
w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania na drogach publicznych w Kamiennej Górze,
ustalenia stawek opłat dodatkowych za parkowanie oraz sposobu ich pobierania – zał. Nr 15
do protokołu.

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu partycypacyjnego Miasta Kamienna Góra

W  imieniu  projektodawców,  czyli  grupy  radnych,  projekt  uchwały  z  autopoprawką
w powyższej sprawie przedstawiła radna V. Majak.
Dodała,  że  grupa  inicjatywna  składała  się  z  9  osób  i  byli  to  radni:  V.  Majak,  J.  Basta,
B.  Wągrowski,  I.  Szczerbaty,  Z.  Kolat,  W.  Sobiechowski,  D.  Kurnyta,  R.  Komorowska
i  T.  Baćko.  Projekt  został  skonsultowany  z  BM,  Skarbnik  Miasta  oraz  Kierownikami
Wydziałów  UM.  Budżet  partycypacyjny  daje  możliwość  mieszkańcom  dysponować
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określonymi  środkami  finansowymi,  a  tym samym mieć  wpływ  na  zarządzanie  miastem.
Budżet partycypacyjny na 2017 jest projektem pilotażowym i pokaże, czy mieszkańcy chcą
uczestniczyć w tego typu przedsięwzięciu.

Radny J. Chodasewicz zapytał dlaczego w roku bieżącym przewidziano tak krótki termin na
składanie wniosków do budżetu partycypacyjnego?

Radna  V.  Majak powiedziała,  że  jest  to  budżet  pilotażowy,  który  da  rozeznanie,
czy przewidziane terminy są dobre, czy nie. W październiku tworzony jest projekt budżetu
miasta i dlatego termin na składanie wniosków do budżetu partycypacyjnego został w 2016 r.
określony do 15 września. Pozwoli to na ujęcie konkretnych kwot w projekcie budżetu miasta
Kamienna Góra na 2017 rok. Dodała, ze jeśli termin zostanie wydłużony, to nie będzie czasu
na weryfikację wniosków oraz przeprowadzenie akcji informacyjnej dla danego projektu.

Radny J. Chodasewicz złożył wniosek o przedłużenie terminu na składanie wniosków do
końca września.

Radna V. Majak podkreśliła, że wszystkie komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały
projekt  uchwały  i  radny J.  Chodasewicz  również  miał  możliwość  zaangażować  się  w  tą
inicjatywę,  a  przynajmniej  podczas  posiedzeń komisji  zaproponować  zmiany w projekcie
uchwały. 

Przewodniczący RM powiedział, że grupa radnych, będąca projektodawcami uchwały musi
wyrazić zgodę na wprowadzenie zmiany w zapisach.

Radny W. Sobiechowski również wskazał na to, że takie uwagi i propozycje zmian powinny
były być zgłoszone podczas posiedzeń komisji i  dodał, że grupie inicjatywnej zależało na
tym, aby budżet partycypacyjny był wprowadzony już w roku przyszłym, stąd tak krótkie
terminy.

Radna V.  Majak poprosiła  o  przerwę,  aby skonsultować się  z  grupą radnych w sprawie
proponowanej zmiany.

Radny Z.  Nagórny zgłosił  wniosek o przegłosowanie  projektu  uchwały przedstawionego
przez grupę radnych.

Radny J. Chodasewicz  powiedział,  że analizował projekt uchwały i  propozycje pewnych
zmian nasunęły Mu się dopiero przed Sesją, a zatem dzisiaj je zgłasza. Zaproponował również
zmianę terminu przewidzianego w § 6 ust. 1 Regulaminu – z 7 na 14 lub 21 dni. Zdaniem
radnego nie ma potrzeby zmuszać mieszkańców „do galopu”.

Radna R. Komorowska powiedziała, że w tym roku okaże się, które terminy zostały dobrze
przewidziane,  a  które  nie  i  wówczas  będzie  można  dokonywać  odpowiednich  zmian
w uchwale. 

Radna V. Majak podkreśliła, że kwota na zadania jest już określona (80 tys. zł),  a zapis
w projekcie  „co najmniej  na 7 dni”  dotyczy głównie wskazania miejsca  do głosowania.
Powołany  ma  zostać  również  Zespół,  który  przeprowadzi  całą  procedurę  głosowania.
Zdaniem  radnej  informacje  będą  podawane  wcześniej,  gdyż  kwoty  muszą  się  zgadzać
z projektem budżetu na kolejny rok.
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Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że 80 tys. zł to nie jest duża kwota jak na tego typu
działania.

Radna V.  Majak podkreśliła,  że  kwota nie  jest  może oszałamiająca,  ale  to  jest  początek
i  głównie  chodzi  o  to,  żeby sprawdzić,  czy mieszkańcy będą chcieli  uczestniczyć  w tym
projekcie.

Radny Z. Nagórny ponownie poprosił o poddanie pod głosowanie projektu grupy radnych
i zamknięcie dyskusji.

Radny J. Bruździak wskazał, że grupa radnych powinna mieć możliwość odniesienia się do
proponowanych zmian i nie należy w taki sposób kończyć całej tej dyskusji. Dodał, że przed
przerwą  powinny  być  zgłoszone  wszystkie  wnioski,  które  inicjatorzy  uchwały  powinni
przedyskutować.

Przewodniczący RM ogłosił 5. min przerwy.

Po przerwie na salę obrad nie powróciły radne: R. Komorowska, I. Plata i I. Szczerbaty
(obecnych 15 radnych).

Radna V.  Majak poinformowała,  że  grupa  radnych  nie  wyraża  zgody na  wprowadzenie
proponowanych przez radnego J. Chodasewicza zmian. 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek radnego Z. Nagórnego o zamknięcie
dyskusji,  w  wyniku  którego  RM  Kamienna  Góra  przy  14  głosach  „za”,  1  „przeciw”
i 0 „wstrzymujących się”  przyjęła go.

Na  salę  obrad  wróciły  radne:  R.  Komorowska,  I.  Plata  i  I.  Szcerbaty  (obecnych  18
radnych). 

Przewodniczący RM poddał  pod głosowanie projekt  uchwały przedstawiony przez grupę
radnych,  w  wyniku  którego  RM  Kamienna  Góra  przy  17  głosach  „za”,  0  „przeciw”
i  1  „wstrzymującym  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXI/139/16 w  sprawie  budżetu
partycypacyjnego Miasta Kamienna Góra – zał. Nr 16 do protokołu.

Radna  Z.  Kolat wskazała,  że  podczas  posiedzeń  komisji  radny  J.  Chodasewicz  nie
podejmował  z  radnymi  żadnej  dyskusji  w  tej  sprawie,  a  na  Sesji  nagle  stawia  wnioski,
co  wg  Niej  jest    lekceważeniem  pozostałych  radnych.  Podkreśliła,  żeby  radny
J.  Chodasewicz  powstrzymał  się  od  przypisywania  sobie  jakichś  zasługi  i  dodała,
że  inicjatywę  budżetu  partycypacyjnego  należy  przypisać  radnej  poprzedniej  kadencji
M. Białeckiej-Polak. Radni, kontynuując ten pomysł, chcą pokazać mieszkańcom, że mają
wiele do powiedzenia we własnym mieście i mogą współdecydować o wizerunku swojego
otoczenia.  Kwota może w tej  chwili  nie jest  duża,  ale  w latach przyszłych może się ona
zwiększyć, a terminy mogą zostać zmienione. 

Przewodniczący  RM uniemożliwił  radnemu  J.  Chodasewiczowi  odniesienie  się  do  słów
radnej Z. Kolat.
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Ad. 22.  Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia teksu jednolitego uchwały w sprawie
uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu ulicy  J.
Korczaka w Kamiennej Górze

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.

Radny  J.  Chodasewicz  powiedział,  że  Przewodniczący  RM  powinien  umożliwić  Mu
wypowiedź w momencie, kiedy jest atakowany.

Przewodniczący  RM wskazał,  że  takie  wypowiedzi  radny  może  wygłaszać  w  punkcie
„Sprawy różne”.

Radny  J.  Chodasewicz  zapytał,  czy  zapis  na  str.  8  projektu  uchwały  (powierzchnia
20.000m2)  jest  prawidłowy,  na  co  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Mienia  A.  Omachel
odpowiedział twierdząco.

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  projektu  uchwały  w  związku  z  czym
Przewodniczący  RM zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  RM  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj. przy 18 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXI/140/16 w sprawie ogłoszenia
teksu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla rejonu ulicy J. Korczaka w Kamiennej Górze – zał. Nr 17 do protokołu.

Ad. 23. Sprawy różne

BM poinformował,  że  w dniu  28.06.2016  r.  wraz  z  Wiceprzewodniczacym RM  gościli
u  Pana  Alfonsa  Mikielewicza,  który  obchodził  setne  urodziny.  Pogratulował  jeszcze  raz
jubileuszu i przekazał najlepsze życzenia dla rodziny Solenizanta.

Radna R. Komorowska poprosiła  o montaż jednej ławki na ul. Wiejskiej, gdzie wracając
lub idąc  do miasta  można byłoby usiąść i  odpocząć.  Wyraziła  również  zdanie,  że należy
powoli  zastanawiać  się,  co  zrobić  z  budynkiem Gimnazjum Nr  1  w  świetle  planowanej
reformy oświaty i likwidacji gimnazjów.

Radny J.  Chodasewicz odniósł  się  do  wypowiedzi  radnej  Z.  Kolat  i  powiedział,  że  nie
zabiega  o  pierwszeństwo  w  inicjatywie  budżetu  obywatelskiego,  ale  podkreślił,  że  od
początku kadencji  to właśnie On wnioskował o jego wprowadzenie.  Dodał,  że mylne jest
przekonanie radnej, że jeśli ktoś głosował pozytywnie na komisji to musi to samo zrobić na
Sesji. Zdaniem radnego projekt został przedłożony późno, a chwilę po tym odbyło się już
głosowanie  na  komisjach.  Każdy  radny  ma  za  to  czas,  aby  do  momentu  Sesji  się
z  dokumentami  zapoznać  i  wówczas  zgłosić  jeszcze  uwagi.  Radna nie  powinna zarzucać
J.  Chodasewiczowi bierności,  a poza tym powinna przypomnieć sobie o uchwale KBSiR,
która na początku kadencji nagle zniknęła albo o nagle zmienionym protokole z posiedzenia.
Następnie  radny zaapelował  o  poszanowanie  Jego  pracy,  gdyż  On  szanuje  pracę  innych
radnych.

Przewodniczący  RM stwierdził,  że  członkowie  KBSiR,  w  większości  autorzy  projektu
uchwały,  i  tak mieli  więcej czasu od pozostałych radnych na zapoznanie się z propozycją
zapisów i wypracowaniem stanowiska w przedmiotowej sprawie.
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Radna Z. Kolat powiedziała, że dwa tygodnie temu, podczas omawiania projektu uchwały
w  sprawie  budżetu  partycypacyjnego,  członkowie  komisji  zobowiązali  się,  że  dokładnie
przeanalizują zapisy i jeszcze wczoraj przyjmowana była poprawka do projektu uchwały.

Radna  V.  Majak podkreśliła,  że  grupa  radnych  od  końca  tamtego  roku  pracowała  nad
kształtem  tego  budżetu  i  cała  Komisja  Budżetu  Strategii  i  Rozwoju,  poza  radnym
J. Chodasewiczem, zaangażowała się w ten temat.

Radna R. Komorowska stwierdziła, że działania radnych były jawne i każdy mógł się w nie
włączyć, również radny J. Chodasewicz, ale teraz ważne jest,  że ten projekt powstał i już
należy zaprzestać rozmów o tym, po czyjej stronie była inicjatywa.

Radny R. Ostrowski podziękowała Panu Janowi Lemie,  który sam wyremontował ławkę
przed  stadionem  na  ul.  J.  Słowackiego.  Dalej  zaapelował,  aby  władze  miasta  wystąpiły
z prośbą do władz Starostwa Powiatowego o przeznaczenie budynku na ul. Armii Ludowej na
dom dla seniorów.

Radny  J.  Chodasewicz podkreśłił,  że  radny  R.  Ostrowski  powinien  zrozumieć,  że  ten
budynek nadaje się już tylko do rozbiórki lub kapitalnego remontu i powracanie co Sesja do
tego tematu ma służyć chyba tylko temu, żeby pokazać bezczynność powiatu.  Tej  jednak
zdaniem radnego nie ma, ponieważ Starostwo ogłasza kolejne przetargi na sprzedaż i nie ich
winą jest, że kupcy się nie zgłaszają.

Radna  R.  Komorowska podziękowała  BM  za  obniżenie  cen  biletów  wstępu  na  krytą
pływalnię w okresie wakacji. 

Radna C. Róg podziękowała Pani Irenie Budaj oraz innym mieszkańcom za wspieranie Jej
wniosków o wyrównanie kostki na kamiennogórskim rynku. Zwróciła się ponadto do radnego
J.  Chodasewicza  i  powiedziała,  że  obniżenie  kosztów  utrzymania  PSZOK  na
ul.  Wł.  Broniewskiego też nie  jest  tylko  Jego zasługą,  ponieważ KGKiM już w czerwcu
2014 r. występowała w tej sprawie.

Przewodniczący  RM odczytał  zaproszenie  Organizatorów  i  uczestników  warsztatów
„W krainie Ducha Gór” na przedstawienie, które odbędzie się Centrum Kultury w dniach
9 i 10.07.2016 r. zał. Nr 18 do protokołu. 

Radny  J.  Chodasewicz powrócił  do  powyższego  tematu  i  powiedział,  że  radna  C.  Róg
powinna sprawdzić ile razy i kiedy On występował o obniżenie kosztów utrzymania PSZOK

Ad. 24. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM  zamknął  XXI  Sesję  Rady  Miasta
Kamienna Góra w dniu 29 czerwca 2016 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba – Plasło Przewodniczący Rady

 /-/ Henryk Różański
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